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Er wordt al lange tijd gesproken over mogelijke regionale samenwerking voor de uitvoering van het 

Klimaatakkoord. Uw raad is daar op meerdere momenten over geïnformeerd. Sinds 2020 zijn de 7 

Westfriese gemeenten, samen met Berenschot, bezig de mogelijkheden hiervoor te onderzoeken. 

Koggenland heeft daarbij altijd het standpunt gehad dat samenwerking een meerwaarde moet 

hebben: 1+1 moet 3 zijn.  

 

Op 7 september 2023 is het voorstel voor regionale samenwerking in de VVRE behandeld. In het 

voorstel wat besproken is, zien wij de meerwaarde van regionale samenwerking zoals die is 

voorgesteld niet. Alle 7 Westfriese gemeenteraden worden hierover via de bijgevoegde raadsbrief 

geïnformeerd. Het college heeft de behoefte deze keuze nader toe te lichten.  

 

Standpunt Koggenland 

Het voorstel is om toe te groeien naar een zelfstandige organisatie. Met op de korte termijn het 

oprichten van een duurzaamheidspool. Ook gaat er nog gekeken worden of de duurzaamheidspool 

bij een gastgemeente of de Omgevingsdienst Noord-Holland Noord ondergebracht kan worden.  

 

Het college is geen voorstander van het optuigen van (nog) een organisatie. De uitkomsten van 

samenwerking op verschillende thema’s in de regio is erg wisselend. Er is bij de totstandkoming van 

het voorstel vanuit Koggenland opgeroepen om vooral te kijken naar de vormen die wel werken. En 

daar van te leren en door te vertalen naar een goed werkende samenwerkingsvorm. Die een 

meerwaarde vormt voor alle deelnemende gemeenten. Er wordt nu toegewerkt naar een 

zelfstandige organisatie. Zonder duidelijk is wat de contouren gaan zijn. Of randvoorwaarden waar 

de nieuwe organisatie aan moet voldoen. Wij zien dus een risico dat er gewerkt wordt naar een 

organisatie, waar niet geleerd is van wat er wel en niet werkt in de regio. En daarmee dus een risico 

van een organisatie die geld kost, zonder dat dit de deelnemende gemeenten een extra 

meerwaarde opleveren.  

 

Daarnaast zien wij een risico in de kosten. Pas recentelijk hebben alle gemeenten in Nederland een 

bijdrage gekregen vanuit het Rijk om de klimaattaken uit te voeren. Dit is de “Tijdelijke regeling 

capaciteit decentrale overheden voor klimaat- en energiebeleid” (CDOKE). Vanuit deze bijdrage 
moeten diverse uitvoeringskosten betaald worden. Ook gaan wij vaste aanstellingen bekostigen. 

Koggenland kiest er voor om zelf mensen aan te trekken, en zo min mogelijk gebruik te maken van 

een flexibele schil. De opgebouwde kennis en kunde blijft daardoor ook aanwezig. En investeren wij 

in de verdere ontwikkeling van duurzaamheid als belangrijk thema binnen de organisatie. De 

formatie voor duurzaamheid groeit in 2023 van 1,8 fte naar 4,8 fte. En dit is niet alleen op papier, 

alle formatieruimte is voor het eind van het jaar ingevuld. Het geld wat overblijft uit de tijdelijke 

regeling, moet dus goed besteed worden.  
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Het oprichten van een aparte organisatie betekent dat er extra kosten zijn. Dit zijn bijvoorbeeld 

aanloopkosten, maar ook overhead als de nieuwe organisatie is opgericht. Zo is in het voorstel wat 

in de VVRE is besproken, voorgesteld om een kwartiermaker aan te stellen. Deze zou aan de slag 

moeten gaan met een transitieplan. De kosten van de kwartiermaker bedragen ongeveer €150.000. 
Natuurlijk brengt een nieuwe organisatie extra kosten met zich mee. Maar dat is juist de reden dat 

wij als Koggenland gaan voor de meerwaarde die een dergelijke organisatie met zich mee moet 

brengen. Zodat deze extra kosten (ten opzichte van het uitvoeren binnen de eigen organisatie) 

verklaarbaar en verdedigbaar zijn. Deze meerwaarde zien wij in het voorstel wat in de VVRE, en 

eerder in de kleine kring, is besproken niet.  

 

Ook het onderbrengen bij de OD geniet niet onze voorkeur. Wij zien de OD al sinds de oprichting 

(van destijds de Regionale Uitvoeringsdienst) als de GR die zich vooral op de uitvoering van de 

milieutaken richt. Wij vinden dat de OD zich bij deze taken moet houden: schoenmaker blijf bij je 

leest. Het onderbrengen van meer taken, anders dan milieutaken, maakt de OD nog groter. Stel dat 

niet alleen Westfriesland dit doet, maar ook de Kop en de regio Alkmaar. Dan neemt de OD fors in 

omvang toe. De OD moet naar onze mening zich focussen op de milieutaken en die goed uitvoeren. 

Overigens is recent door de OD het standpunt in genomen dat zij alleen nieuwe taken op zich 

nemen die passend zijn bij de organisatie en de werkzaamheden die zij uitvoeren. Het is daarom 

nog maar de vraag of de OD open staat voor het onderbrengen van een expertpool, of wellicht nog 

meer dan dat, binnen de organisatie. Dit standpunt is ook bij de OD bekend.  

 

Hoe nu verder?  

Koggenland heeft, samen met de andere 6 gemeenten, het Uitvoeringsprogramma Energieneutraal 

Westfriesland vastgesteld. Aan de uitvoering daarvan hebben wij ons gecommitteerd en dat zullen 

wij ook blijven doen. Wij nemen daarin onze verantwoordelijkheid en zullen onze bijdrage daarin 

ook blijven leveren. Ook werken wij samen aan de Regionale Energiestrategie. Of, en zo ja, hoe 

deze 6 gemeenten deze taken verder gaan uitvoeren staat los van de bestaande samenwerking. Er is 

naar onze mening ook geen sprake van dat wij profiteren van de samenwerking die de andere 6 

gemeenten organiseren. Naar aanleiding van het voorstel voor de verdere samenwerking zien wij 

geen redenen om deze samenwerking anders in te vullen of deze ter discussie te stellen.  

 

Tot slot is afgesproken dat de mogelijkheid blijft bestaan dat Koggenland op een later moment 

instapt in de samenwerking. 


